
ZÁPIS 

Z VEŘEJNÉHO ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 

OBCE PROSEČ POD JEŠTĚDEM 

 

Datum konání :  5.3.2018 

Místo konání : zasedací místnost OÚ 

Zahájení :  17.00 hodin                                                                                              

Přítomni : zastupitelé :  Guschl Lukáš 
                                           Hendrych Pavel 
                                           Manychová Klára  
                                           Müller Jan                                                  
                                           Pavelka Roman                                                                                                                                                                                                               
       Prskavec Jiří                                                                                                                                                       
                                           Schwarz Tomáš                                                                                                               

                                           Švehlová Jana 
                                                                                                                                                                                
Omluveni : Poplužník Stanislav 

Občané :  6 

Starostka Jana Švehlová zahájila zasedání, zapisovatelem dnešního zápisu jmenovala Alenu 

Hlubučkovou a ověřovatele zápisu jmenovala Pavla Hendrycha a Jiřího Prskavce. 

 

Zastupitelé schválili zapisovatele a ověřovatele dnešního zápisu.                                                      

Pro 8   Proti 0    Zdrželi se 0 

 

   Program jednání :                                                      

1. Zpráva o činnosti OÚ 

2. Smlouva o poskytnutí účelové dotace (TJ Sokol Proseč pod Ještědem) 

3. Smlouva o zřízení věcného břemene – služebnosti IP-12-4004708/VB02 

4. Žádost o finanční podporu (ZO ČSV Český Dub) 

5. Otevřený dopis – Výzva zastupitelům – odměny členů OVK 

6. Různé – Odpadové hospodaření – nové podmínky sběru nebezpečného odpadu                         

GDPR – ochrana osobních údajů a povinnosti obce, obecního úřadu                         

 

            

Zastupitelé schválili program jednání.                                                                                               

Pro  8     Proti 0    Zdrželi se 0                                                         



1/ Zpráva o činnosti OÚ                                                                                                                                                          

p. Švehlová:                                                                                                            

- odměňování zastupitelů: od ledna 2018 se musí zastupitelé znovu rozhodnout, zda budou 

chtít pobírat odměnu zastupitele, či nikoli. Bude se muset vyplácet od dalšího volebního 

období od nově zvoleného zastupitelstva.                                                                                                        

p. Schwarz:  - odměňování členů zastupitelstva už jsme řešili, dohodli jsme se, že odměny 

vyplácet nechceme. Chtěli bychom zřídit fond, na který by se tyto peníze ukládali.                                

p. Švehlová:                                                                                                                                                                      

- fond na odměny zastupitelů nelze zřídit. Částka odměn by musela být vyčleněna v rozpočtu 

Zastupitelé:                                                                                                                                                                    

- souhlasí s nevyplácením odměn od ledna 2018                                                                                         

p. Švehlová:                                                                                                                                                            

- zaměření pozemku p. p. č. 772/1 kú Javorník u Č. Dubu: v lednu byl pozemek zaměřen, 

majitel sousedního pozemku nesouhlasí s hranicí pozemku, zřejmě bude podávat protest na 

Katastrální úřad. Geometrický plán bude předán na stavební úřad ohledně dělení pozemku, 

zpracuje se odhad na určení ceny pozemku.                                                                                                   

- koše na psí exkrementy: - hromadí se stížnosti na psí exkrementy v obci. Uvažujeme o 

pořízení košů na psí exkrementy.                                                                                                         

Zastupitelé:                                                                                                                                                              

- slušní lidé si vezmou sáček a exkrementy seberou a vyhodí do své popelnice. Ostatní je 

nebudou sbírat, ani kdyby byly koše. Nesouhlasíme s nákupem košů na psí exkrementy.                       

- stížnost na volně pobíhající psi na pozemku p. Šmolíkové na Hoření Proseči. Psi nejsou 

přihlášeni k placení poplatku na obci. P. Šmolíkové bude zaslán dopis.                                                          

p. Švehlová:                                                                                                                                                               

- nezaplacená faktura z roku 2016 firma Česká centrála cestovního ruchu by měla být 

uhrazena do konce března 2018.                                                                                                                                           

- zaslána poptávka na výrobu zvonu do kapličky na Hoření Proseči. Částka by se měla 

pohybovat kolem 60 tisíc. Čekáme na nabídky. Budeme řešit na dalším zastupitelstvu.                         

- chtěla bych požádat finanční komisi, aby se scházela nejlépe jeden týden před 

zastupitelstvem a prošla si materiály, které ji zajímají.                                                                                     

- na konci března skončí smlouvy dvěma zaměstnancům na VPP. Byla odeslána žádost na 

Úřad práce na obsazení jednoho místa na pracovníka VPP.  Zaměstnanec, který pracuje na 

obci na Dohodu o provedení práce by byl zaměstnán od dubna na hlavní pracovní poměr.                        

- dotace na požární ochranu – nákup elektrocentrály: ze zákona musí být na obci 

elektrocentrála, pokud by vznikla v obci krizová situace. Elektrocentrála by byla umístěna 

v místní sokolovně. Částka by se pohybovala kolem 70 tisíc Kč.                                                                        

p. Hendrych:                                                                                                                                                                       

- informoval jsem se u hasičů v Chrastavě, tam mají elektrocentrálu za 28 tisíc Kč. Proč 

bychom museli mít tak drahou?                                                                                                                                         

p. Prskavec:                                                                                                                                                                   

- záleží jaký má elektrocentrála výkon. Musí se pozvat odborník – elektrikář, který změří, jak 



výkonnou elektrocentrálu budeme potřebovat, abychom zajistili pro obec částečné 

osvětlení, ohřev vody atd. v době krizové situace.                                                                                                        

p. Švehlová:                                                                                                                                                                        

- obec by zaplatila 28 tisíc Kč, zbytek by byl dotace, pokud ji obdržíme. Pokud bychom dotaci 

nedostali, tak v rozpočtu je vyčleněno 50 tisíc Kč, koupili bychom ji na konci roku 2018. 

Budeme řešit na příštím zastupitelstvu. 

        

Zastupitelé berou na vědomí zprávu o činnosti OÚ.         

Rozhodnutí zastupitelů o nevyplácení odměn neuvolněným zastupitelům trvá i pro období 

od 1. 1. 2018 do konce volebních mandátů pro toto volební období.       

 

  

2/ Smlouva o poskytnutí účelové dotace (TJ Sokol Proseč pod Ještědem)     

- viz. materiály – Smlouva o poskytnutí účelové dotace, kterou obdrželi zastupitelé.                                                                                                                                                   

p. Švehlová:                                                                                                                                                            

- drobná úprava ve smlouvě, kterou jste obdrželi -  v článku III. Bod 7) vyúčtování poskytnuté 

dotace nejpozději do 30.11.2018, v článku III. Bod 9) vratka nevyčerpatelné části dotace 

nejpozději do 15.12.2018.                                                                                                                                 

p. Schwarz:                                                                                                                                                                           

- námitka k článku II. Předmět smlouvy – celková výše dotace 400 tisíc Kč. Není uveden 

procentuální rozpis částek 75 % obec, 25 % TJ Sokol. Není to tak, jak jsme se při schvalování 

dotace dohodli. Přesně popsat rozložení částek ve smlouvě v článku II. Bod 1).                                         

p. Šikner – zástupce TJ Sokol:                                                                                                                        

- souhlasí s podrobným rozpisem procentuálních částek v článku II. Bod 1). Práce na pokládce 

podlahy by měly začít od května 2018.                                                                                                                                                                                                                                               

                                                                                                                                                

Zastupitelé schvalují Smlouvu o poskytnutí účelové dotace – TJ Sokol Proseč pod Ještědem 

(maximální výše 400.000,-; 75% celkových uznatelných nákladů) s úpravami předloženými 

p. Schwarzem.                     

Pro 8   Proti 0   Zdrželi se 0       

                                                      

 

3/ Smlouva o zřízení věcného břemene – služebnosti IP-12-4004708/VB/02 

- viz. materiály – Smlouva o zřízení věcného břemene – služebnosti č. IP-12-4004708/VB/02, 

kterou obdrželi zastupitelé.                                                                                                                                       

p. Švehlová:                                                                                                                                                                             



- věcné břemeno na pozemku p. č. 447 kú Javorník u Č. Dubu. Jednorázová výše náhrady činí 

1.000,- Kč.  

   

Zastupitelé schvalují smlouvu o zřízení věcného břemene – služebnosti                                               

IP-12-4004708/VB/02 (ČEZ Distribuce, 1.000,-). 

Pro 8   Proti 0   Zdrželi se 0      

 

                                                                                          

4/ Žádost o finanční podporu (ZO ČSV Český Dub) 

- viz. materiály – Žádost o finanční podporu Včelařský spolek Český Dub, kterou obdrželi 

zastupitelé. 

p. Švehlová:                                                                                                                                                                           

- Žádost o finanční podporu včelařského spolku Český Dub, který v letošním roce oslaví 110 

let od založení. Na přípravu akcí k tomuto výročí potřebují 54 tisíc Kč. V naší obci máme 

registrovány asi tři včelstva.                                                                                                                    

Zastupitelé:                                                                                                                                                                        

- zastupitelé nesouhlasí s poskytnutím finanční podpory. Zastoupení včelařů je v naší obci 

minimální.  

 

Zastupitelé neschvalují finanční podporu ZO ČSV Český Dub. 

Pro 0   Proti 7   Zdrželi se 1         

                                                                                                                                                      

                                    

5/ Otevřený dopis – Výzva zastupitelům – odměny členů OVK 

- viz. materiály – Výzva zastupitelům obcí a měst České republiky k doplacení odměn členů 

OVK z vlastního rozpočtu, kterou obdrželi zastupitelé.                                                                                                                                                                                               

p. Švehlová:                                                                                                                                                                                            

- doplacení odměn členům OVK za členství ve volební komisi při prezidentských volbách 

v lednu 2018. Prezidentské volby měly dvě kola. Za první kolo dostane předseda OVK 2.100,- 

Kč, zapisovatel 2.000,- Kč a člen 1.300,- Kč. V druhém kole dostanou všichni členové OVK 

pouze 200,- Kč. Odměny by byly doplaceny formou Dohod o provedení práce.                                                                                                                                  

Zastupitelé:                                                                                                                                                             

- souhlasí s doplacením odměn členům OVK z rozpočtu obce ve výši násobku celkové částky 

za obě kola prezidentské volby. 

 

Zastupitelé schvalují doplacení odměn členům OVK z rozpočtu obce ve výši násobku za obě 

kola prezidentské volby 2018 formou Dohod o provedení práce. 

Pro 8    Proti 0   Zdrželi se 0 



 

6/ Různé – Odpadové hospodaření – nové podmínky sběru nebezpečného odpadu                              

-                - GDPR – ochrana osobních údajů a povinnosti obce, obecního úřadu                       

p. Švehlová:                                                                                                                                                                   

- GDPR – ochrana osobních údajů a povinnosti obce – občané budou mít právo požádat 

obecní úřad o údaje, které vedeme k jejich osobě. Žádám zastupitele, pokud chtějí nějaké 

obecní materiály, aby písemně požádali jaké materiály, a na co je chtějí. Materiály, které 

dostáváte jako podklady na zastupitelstvo jsou většinou s osobními údaji. Po konání 

zastupitelstva je můžete nechat na obecním úřadě, kde je skartujeme. Pokud si je ponecháte, 

ručíte za ně sami. Zatím se stále čeká na vyhlášku Ministerstva vnitra k této problematice. 

Platnost nařízení od 25.5.2018.                                                                                                                                                                                 

- nabídka firmy CBS Nakladatelství na zhotovení fotomapy obce, částka 6 tisíc Kč.  

Zastupitelé:                                                                                                                                                                    

- nesouhlasí s nabídkou na zhotovení fotomapy                                                                                                  

p. Manychová:                                                                                                                                             

- proč se dělá rekonstrukce toalet na Obecním úřadě?                                                                                                

p. Švehlová:                                                                                                                                                               

- na toaletách je plíseň a zima. Sníží se strop a dají se nové obklady. Náklady budou kolem 20 

tisíc Kč.                                                                                                                                                                           

p. Manychová:                                                                                                                                                          

- 20 tisíc Kč není malá částka, nikdo ze zastupitelů nebyl informován, že se chystá 

rekonstrukce toalet. O takových věcech bychom chtěli být informováni.                                                               

p. Müller:                                                                                                                                                                    

- kácení stromů (náletů) podél nové komunikace Proseč p. J. – Javorník, dali jsme 3 mil. Kč za 

novou komunikaci a bude zničená,  pokud se stromy nevykácí. Asi metr podél komunikace 

jsou naházené hromádky asfaltu, měli by se posbírat.                                                                                   

p. Švehlová:                                                                                                                                                               

- dva majitelé pozemku podél komunikace mají podanou žádost na změnu pozemku na 

katastru, nevíme jestli kácení povolí. Hromádky asfaltu sesbírají zaměstnanci komunálních 

služeb obce.                                                                                                                                                 

p. Pavelka:                                                                                                                                                                 

- sousedské vztahy v Javorníku: spadlý ořech na pozemku v Javorníku – majitelka pozemku 

sice veřejně poděkovala místním hasičům za pomoc při odklízení spadlého stromu, ale strom 

poničil i plot u sousedů. Do dnešního dne za nimi nikdo nezašel, neřekl, zda plot opraví, nebo 

se s nimi např. finančně vyrovná.                                                                                                                             

p. Hendrych:                                                                                                                                                                 

- nedořešené věci v obci od r. 2014, které se týkají současného zastupitelstva a jsou uvedeny 

v zápisech ze zastupitelstva. Připravil jsem seznam nedořešených věcí.                                                                                                                                      

P. Hendrych předal všem přítomným zastupitelům a p. starostce seznam nedořešených věcí 

v obci a požádal p. starostku o vyjádření k jednotlivým bodům na příští schůzi zastupitelstva.  



- rád bych vše vyřešil do konce volebního období současného zastupitelstva, tj. do října 2018. 

V pozvánce na zastupitelstvo obce by měl být přidán bod – řešení úkolů z minulého 

zastupitelstva.                                                                                                                                                                      

p. Prskavec – hasiči:                                                                                                                                              

-  dostali jsme zdarma od SDH Hodkovice n. M. dýchací přístroje. Obec bude platit pouze 

revizi hasicích přístrojů.                                                                                                                                        

- topení v hasičárně v zimním období zajišťují v pracovní dny zaměstnanci OÚ, o víkendu 

chodí topit hasiči, kteří to dělají zdarma ve svém volném čase. Je to také úspora pro obec, 

jinak bychom museli někoho zaplatit.                                                                                                               

p. Švehlová k zastupitelům:                                                                                                                       

- pokud nesouhlasíte s tím, co se v obci buduje, můžete to navrhnout sami. Zatím jsem od 

Vás žádný návrh nedostala.                                                                                         

 

Zastupitelé ukládají starostce předložit na příštím zastupitelstvu řešení problémů 

vyplývajících ze zápisů.                                                                                                                                                        

   

Starostka přečetla usnesení a zastupitelé ho schválili. 

 

Skončeno : 19:10 hod. 

Zapsala :  Hlubučková Alena 

Ověřili : Pavel Hendrych a Jiří Prskavec 

 


